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Posvet AKOS in SRDF v zvezi načrtovanim javnim razpisom za analogno zvokovno 

radiodifuzijo 

/komentarji in pripombe/ 

 

Spoštovani, 

 

z zanimanjem smo skrbno prebrali in analizirali dokumenta, ki sta bila dana v javno 

obravnavo. Z objavljenima dokumentoma smo zadovoljni in se za opravljeno delo 

zahvaljujemo. Nimamo večjih pripomb. Žalostni smo edino, ker ta dokument prihaja vsaj 

deset let prepozno.  

 

Radio Ognjišče, kot specializiran program, namenjen širši javnosti, vsem prebivalcem  

Slovenije; katoličanom, državljanom drugega verskega prepričanja, drugih svetovnih 

nazorov, ateistom, si že od nastanka želi pokriti prebivalstvo vse Slovenije. Naše vsebine 

velikokrat naletijo na odziv poslušalcev. V večini primerov so dobro sprejete. Naša 

„drugačnost“ pri poslušalcih sproža pozitivne odzive. Priznavajo, da četudi niso naši stalni 

poslušalci, jih drugačna vsebina pritegne. Neskromno lahko trdimo, da predstavljamo 

bistven doprinos k raznolikosti medijske krajine. Seveda, kjer smo s signalom  z naših 

oddajnikov prisotni.  

Primer: Spodaj je  sporočilo, eno izmed mnogih, ki tedensko pridejo na naš radio. Zgovorno 

je dejstvo, da se je poslušalke samo drugačna glasba od „samihiti“ podobnih  radiev toliko 

dotaknila, da je napisala e-pismo.  

 
From: "Tina gmail" <Mail v urednistvu !> 
To: studio@ognjisce.si 
Sent: Thursday, June 26, 2014 9:05:43 PM 
Subject: RE: Poizvedovanje 

Pozdravljeni, 
 
Najlepša hvala za sporočilo in pomoč. V poplavi reklam, trivialne glasbe in 
dolgočasnih voditeljev, je vaš radio prav balzam za dušo :) 
 
Obilo uspehov in lep zaključek tedna vam želim, 
Tina 

mailto:studio@ognjisce.si


Iz ponujene tabele, ki bo na razpisu, nas zanima več frekvenc na katere se bomo tudi 

prijavili. Želje, katera področja še želimo pokriti z analognim FM signalom so že veliko let 

znana tako AKOS kot tudi SRDF. Menimo, da imamo od vseh „velikih“, najbolj optimalno 

FM mrežo. Optimalno s stališča racionalne izrabe RF spektra. Pri treh nacionalnih 

programih gre za veliko prekrivanja con, pri mrežnih pa tudi, le da so tam formalno 

izdajatelji različni. (podpiramo t.i. Reframing)  Tudi v prihodnje, v obdobju, dokler ne bo 

zaživel digitalni radio, želimo slišnost še razširiti. V preteklosti smo že, želimo pa še, 

predlagati AKOS, da bi pridobili take frekvence, ki za nas predstavljajo doprinos majhnega 

območja, mogoče spojitve dveh področij, odpravo motnje ob italijanski meji. Če „najdemo“ 

frekvenco, ki je uporabna, ki zaradi parametrov velikokrat niti ne potrebuje nove 

mednarodne uskladitve, ali je ta enostavna (hribovit teren kot ščit proti sosednjim državam, 

majhna moč, ponovitev kake frekvence z visokega hriba), je to lahko win-win situacija, saj 

gre v prvi vrsti za najučinkovitejšo možno izrabo (uporabo) RF spektra, ostale mednarodno 

usklajene frekvence pa tako ostanejo na voljo drugim potencialnim uporabnikom. Primer 

take uporabnosti, ki je praksa pri npr. nacionalnem radiu, zanima tudi nas. Torej ponavljanje 

frekvenc Nanosa, Krvavca, Plešivca, Pohorja, Trdinovega vrha,  Krima, ... lahko tudi z zelo 

majhnimi močmi na nizkih točkah. Le, da je pri nas težava, da frekvence lahko pridobimo le 

prek JR in da takih frekvenc ponavadi ni možno podeliti komurkoli. Gre za frekvenco(e), ki 

je (so) v bližini cone našega že obstoječega oddajnika in jo ponovimo še enkrat, brez  škode, 

ki bi jo s tem storili sebi ali drugim uporabnikom RF spektra. Gre lahko tudi  za frekvenco, 

ki je npr. 200 ali 300 kHz odmaknjena od frekvence glavnega oddajnika v bližini, lahko je 

to ista frekvenca, vendar ker ni znotraj iste cone, ne moremo govoriti o t.i. ISO frekvenčnem 

delovanju (pa tako delovanje po tolmačenju, oz. odločitvi AKOS tako ali tako ni oz. ne bo 

več možno). 

Hipotetično bi tak primer na primer lahko bila frekvenca 105,9 MHz. Ker je primarno ta 

frekvenca že na Kumu in je mednarodno široko ščitena, bi jo ob primernih parametrih, 

lahko uporabili v in na robu con drugih oddajnikov, na primer v Tržiču, kjer imamo v 

okolici  kraja slišnost prek Krvavca na 104,5 MHz, vendar pa bi uporaba te frekvence s 

strani tretje postaje, lahko pomenila škodljiv vpliv na kak delček primarne cone Kum. Prav 

tako je smiselno, že zaradi AF liste RDS sistema, da ima en program čimmanj različnih 

frekvenc in da na primer drugi programi, če se le da, nimajo iste frekvence nekje teritorialno 

blizu. Slab primer je  „naša“ frekvenca 104,5 MHz Krvavec. Enako frekvenco uporablja 

tudi postaja Hit na Trstelju. 

To pišemo, ker take rešitve v dokumentu ni zaslediti.  Ponavljamo pa, da bi bila za nas to 

odlična rešitev, ki bi glavnino še prostih frekvenc pustila drugim. To smo napisali tudi, ker 

imamo želje po mikro frekvencah, ki v tej tabeli niso navedene, jih niti ni smiselno uvrstiti 

na JR, do njih pa ne moremo. (to se nanaša na zadnji odstavek na strani 73 dokumenta 

AKOS o bodočih koordinacijah) Nam bi take mikro lokacije pomenile bistveno 

optimizacijo FM mreže in  doseg novih potencialnih poslušalcev, pa če gre to le za za 

majhen kraj – kot npr. Podbrdo ali Horjul,  za 5 km ceste za spojitev dveh con, za en 

novozgrajen dom starejših občanov v Srednji vasi,...  

Frekvence potrebujemo takoj, saj upamo, da bomo čez nekaj let nekatere sekundarne 

frekvence vračali (oddajnike ugašali) in poslušalcem priporočali naj si na teh področjih  

zagotovijo DAB in/ali WiFi sprejemnike. 

 

Franc Bole, direktor 

Franci Trstenjak, glavni urednik 

Marko Zupan, tehnična služba - zadolžen za oddajniško mrežo radia Ognjišče 


